

<https://www.facebook.com/ACISUiTMENS/>

Akademi Pengajian Islam Kontemporari UiTM Cawangan Negeri Sembilan

BIL: 39/2022



Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Jamadilawal - Jamadilakhir 1443/ Januari 2022

ACIS

DIPLOMASI DI ERA NABI MUHAMMAD SAW

eISSN 2600-8289



9 772600 828001

Mahasiswa perlu lebih berintegriti sewaktu sesi ODL

Oleh:

Nur Izzatie Binti Mohd Shair

Exco Pembangunan Mahasiswa, Majlis Perwakilan Pelajar UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Seremban Sesi 2021/2022

Nurul Nisha Binti Mohd Shah

Ketua Unit Kepimpinan Pelajar, UiTM Cawangan Negeri Sembilan

Perubahan mendadak situasi pembelajaran daripada bersemuka kepada pendidikan terbuka dan jarak jauh (ODL) berikutan pandemik COVID-19 telah memberi kesan yang besar dan mendalam terhadap pelajar sekolah dan mahasiswa universiti seluruh dunia. Situasi ini telah memberi banyak cabaran kepada mahasiswa seperti tidak begitu memahami apa yang telah diajarkan oleh pensyarah, terbeban dengan tugas kursus yang banyak serta keadaan mental yang tidak begitu baik ketika era COVID-19.

Keadaan ini secara tidak langsung telah menyebabkan berlaku peningkatan terhadap masalah berkaitan integriti pelajar. Antaranya ialah isu menipu, plagiat, rekaan dan memberikan maklumat palsu yang telah banyak dilakukan oleh mahasiswa ketika menyiapkan tugas tersebut. Alasan seperti tidak mempunyai masa yang cukup, tarikh penghantaran tugas yang terlalu hampir dan keadaan diri yang tidak terlalu bersedia untuk belajar secara dalam talian telah membuat segelintir mahasiswa ini mengambil jalan mudah untuk melakukan kesalahan-kesalahan penulisan akademik tersebut. Bagi konteks penulisan akademik, kesalahan ini adalah serius kerana mahasiswa sepatutnya bersikap jujur dan berintegriti sepanjang bergelar pelajar dan lebih memiliki sikap berdaya saing secara sihat tanpa melakukan perkara yang tidak beretika ini.

Berdasarkan kamus Dewan Bahasa dan Pustaka, perkataan integriti dapat diertikan sebagai kejujuran, ketulusan, kesempurnaan dan keutuhan. Oleh itu, dapat kita simpulkan bahawa sifat integriti ini mencerminkan jati diri seseorang yang sentiasa berpegang pada prinsip-prinsip nilai hidup yang baik seperti ikhlas, amanah, benar dan boleh dipercayai.

Ternyata, sifat integriti ini tidak hanya tertakluk kepada mereka yang sudah bekerja sahaja tetapi mahasiswa juga tidak terkecuali daripada mempraktikkan sikap ini sejak di bangku sekolah lagi. Sifat integriti merangkumi sifat jujur, amanah, bertanggungjawab, adil dan sebagainya ketika membuat sesuatu perkara. Penerapan dan pengamalan nilai integriti ini perlulah bermula dari kecil lagi bak kata pepatah Melayu, melentur buluh biarlah dari rebungunya, supaya masalah pecah amanah, penyalahgunaan kuasa dan perbuatan yang melanggar etika tidak terjadi pada masa hadapan ketika mahasiswa ini telahpun bergelar pekerja ataupun pemimpin.

Melihatkan keadaan semasa mahasiswa yang terkesan dengan ODL dan pandemik COVID-19 ini telah serba sedikit menghakis nilai integriti dalam diri mahasiswa. Walaupun begitu, untuk memastikan keberkesanan sesi ODL, para

mahasiswa haruslah berganding bahu membantu mahasiswa yang lain terutama sekali rakan sekelas ataupun pihak yang hampir dengan mereka. Para pensyarah dan pelajar juga seharusnya mempunyai tahap persefahaman yang tinggi dan mempunyai perasaan 'saling menjaga' agar nama baik institusi akan kekal terpelihara daripada tohmahan masyarakat sekeliling. Hal ini seterusnya dapat mempertahankan nilai keilmuan daripada dipandang rendah oleh masyarakat.

Nilai integriti yang dipupuk dan diamalkan dalam kalangan mahasiswa hendaklah sentiasa disemai dengan rapi dan baik agar terus dipraktikkan dengan baik oleh para mahasiswa. Jika ada dalam kalangan mahasiswa yang melakukan kesalahan, mereka perlulah diingatkan, dinasihatkan dan ditegur dengan cara yang baik dan berhemah. Realitinya, waktu pembelajaran di universiti adalah masa terbaik untuk mendidik diri agar menjadi manusia yang beretika, bertanggungjawab dan berdikari agar mahasiswa itu sendiri mempersiapkan dirinya menghadapi situasi pekerjaan yang lebih mencabar selepas tamat pengajian.

Nilai integriti ini juga dapat menjadikan mahasiswa sebagai orang yang boleh diharapkan sebagai pelapis kepada pemimpin negara pada masa akan datang. Hal ini kerana skop, perspektif dan kuasa yang dimiliki adalah lebih besar dan berat untuk dijaga di mana tanpa pegangan dan nilai integriti yang tinggi dalam diri akan menyebabkan mereka menjadi seorang pemimpin yang zalim dalam kepimpinannya.

Secara keseluruhannya, penghayatan nilai integriti dalam kalangan mahasiswa dapat meningkatkan keberkesanan ODL di mana kerja kursus serta tugas yang disiapkan bukanlah semata-mata hanya untuk mendapatkan segulung diploma ataupun ijazah tetapi ia menjadi satu cara pendidikan untuk menerapkan nilai-nilai murni dalam diri mahasiswa itu sendiri. Pengalaman menjadi seorang mahasiswa ini adalah sangat berharga kerana pada ketika inilah kita mengenali rakan-rakan susah senang untuk berjaya dalam akademik bersama-sama. Golongan mahasiswa juga mestilah berfikiran terbuka, optimis dan mempunyai kesungguhan untuk menjadi mahasiswa yang berkualiti dan memiliki hati yang murni dan baik. Sehubungan dengan itu, nilai integriti perlu diberi perhatian dan keutamaan oleh pihak yang bertanggungjawab untuk mengukuhkan lagi golongan pelajar dan mahasiswa ini melalui sistem pendidikan yang sentiasa diperbaiki serta diperhalusi cara penyampaiannya agar lebih efektif dan efisien dalam mencapai matlamat negara melahirkan golongan intelektual yang terbaik.